
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE 2 DE DESEMBRE DE 
2022

Identificació de la sessió:

 Caràcter: extraordinari
 Data: 2 de desembre de 2022
 Inici: 11:10
 Finalització: 12:52
 Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
 Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Jaume Bestard Matas  

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Llum Castañer Morenilla
Laura Celià Gelabert
Gabriel Suau Otero
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
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Secretària:
Rosa Isabel Ripoll Coll

Ordre del dia:

A) Part resolutiva.

1.- Exp. 4857/22.-Tramitació condecoració de la Creu al Mèrit Policial amb distintiu blanc 
de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a dos agents de la Policia Local.
2.- Exp, 8364/22.- Reconeixement extrajudicial de crèdit. 
3.-  Exp.  8185/22.-  Instruït  per  a  la  modificació  del  pressupost  mitjançant  un  crèdit 
extraordinari a càrrec del romanent.
4.- Exp. 7478/22.- Instruït per a la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de les 
Plusvàlues.  
5.- Exp. 2472/22.- Baixes de drets pendents de cobrament i regularització de registres i 
saldos comptables d’exercicis tancats.
6.- Exp. 6328/22.- Aprovació de Pla de mesures antifrau de l’Ajuntament de Sóller, en el  
marc del Pla de recuperació, transformació i resiliència (PRTR).
7.-  Exp.  8346/21.-  Aprovació  de  l’encomana  de  gestió  per  posar  en  marxa  l’Oficina 
d’acreditació d’identitat per a l’obtenció de la signatura electrònica.

 
Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

A) Part resolutiva.

Primer.-  Exp.  4857/22.  Tramitació  condecoració  de  la  Creu al  Mèrit  Policial  amb 
distintiu blanc de la  Comunitat  Autònoma de les  Illes  Balears,  a dos agents de la  
Policia Local.

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que els dos policies duen més de trenta anys en 
actiu  i  que el  distintiu  blanc està  reglat  a nivell  de la  comunitat  autònoma.  També vol 
recordar que s’està preparant un distintiu per als policies que ja s’han jubilat  i que han 
prestat més de trenta anys de serveis. D’altra banda, vol felicitar al policia tutor que ha 
rebut el segell de qualitat. 

La Sra. Catalina Pizá d’Unidas Podemos diu que el Sr. Darder se li ha avançat perquè anava 
a  demanar  pels  policies  que  s’havien  jubilat  recentment  i  que  es  varen  quedar  sense 
condecoració. Considera que era necessari fer-lis qualque tipus de reconeixement. Agraeix 
al Sr. Darder que recollís les seves peticions fetes en comissió. Aprofita per felicitar als dos 
policies que seran condecorats i també vol agrair la feina feta pel policia tutor. 

Intervé la Sra. Laura Celià de Més per Sóller i diu que donara suport a la proposta. D’altra 
banda,  recorda que ja  fa uns mesos es va debatre  al  plenari  el  reconeixement  a alguns 
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membres de la policia i diu que alguns partits varen manifestar la voluntat que no hagués 
greuges comparatius amb altres membres de la plantilla que ja s’han jubilat  i que tenen 
trenta anys de serveis. També aprofita per felicitar al policia tutor. 

El Sr. Mateu es suma a les paraules de Podem i de Més en relació amb el reconeixement  a  
tots els agents que no varen poder entrar a l’anterior convocatòria i espera que es pugui fer 
aquest reconeixement en un futur. També vol agrair la bona feina del policia tutor, així com 
la dels dos policies que es condecoren en aquest plenari. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i diu que a la legislatura passada varen reivindicar la 
condecoració  de tots  els  policies  amb trenta  anys de serveis,  independentment  de si  es 
trobaven o no en actiu. 

Intervé el Sr. Aguiló i es mostra content per la proposta, perquè els reconeixements sempre 
són importants per la persona que els dóna i pels qui els rep. També vol destacar la feina 
feta pel policia tutor. 

El Sr. Carlos Darder agreix el suport i recorda que la normativa demana que estiguin en 
actiu i que ja s’ha demanat quin es el distintiu que es pot donar als jubilats. Matisa que està 
en marxa l’expedient i que tan aviat estiguin tots els informes es tornarà a dur a plenari. 
Recorda que se lis donara una placa d'agraïment a tots els policies jubilats. 

El Sr. Batle intervé i vol que consti en acta el seu agraïment i l’enhorabona als dos policies, 
n’Alfons i en Miquel, així com al policia tutor per la condecoració d’ahir.

Passats a votació, la Corporació per unanimitat, ACORDA:  

Primer.- Tramitar la proposta d'iniciació a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears per a 
l'atorgament de la Creu al Mèrit policial amb Distintiu Blanc, als agents de la policia local 
de l'Ajuntament de Sóller següents:

Oficial  Miguel CLADERA MASSOT, Carnet Professional A500016
Policia  Alfonso GIRONA MATEU, Carnet Professional A500008

Segon.- Notificar els presents Acords a la Direcció General d’Emergències i Interior de la 
Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat de la Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears».

Segon.-  Exp. 8364/2022. Reconeixement extrajudicial de crèdit. 

Per part de la secretaria es procedeix a la lectura del punt segon de l’ordre del dia que 
consisteix en un expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit. 

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar diu que l’expedient està adaptat a la nova normativa i 
que permet als ajuntaments mostrar més transparència.  Afegeix que l’import de les factures 
ascendeix a 80.000 euros. Recorda que aquest equip de govern duu a aprovació aquest tipus 
d’expedients amb regularitat, la qual cosa permet mantenir el pagament a proveïdors a uns 
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14 / 15 dies. 
La Sra. Catalina Pizá diu que efectivament, quan hi ha partides d’aquestes s’han de pagar 
perquè sinó es causa un perjudici a las persones amb qui hi ha el deute i que no compensa la 
indemnització que s’hauria de donar per aquestes factures per part de l’Ajuntament. Si bé, 
la Sra. Pizá vol remarcar en relació amb el pagament a 14/15 dies a que s’ha referit la Sra.  
Pomar, que està molt bé, però que hi ha hagut casos en que el proveïdor ha tingut que 
esperar quasi un any per cobrar. Afegeix quan la normativa diu que preceptiu passar els 
projectes per intervenció, que es faci i que ho compleixin. Demana més responsabilitat i 
transparència a l’equip de govern a l’hora de comanar tasques. Anuncia que s’abstendran 
perquè aquestes persones han de cobrar però que no s’han seguit els passos que demana la 
llei d’hisendes locals. 

La Sra. Celià diu que el que es va plantejar a la Comissió informativa es que el total de 
80.000  euros  és  un  seguit  de  factures  que  s’han  encomanat  sense  que  s’hagi  fet  el 
procediment administratiu tal i com marca la llei. Segons la Sra. Celià, la Sra. Pomar va 
explicar que en el dia a dia de les regidories a vegades passa que hi ha imprevistos. Si bé la  
Sra. Celià considera que hi ha factures que són degudes a feines que no són sobrevingudes, 
i  que  amb  planificació  és  podria  seguir  el  procediment  que  marca  la  llei.  Demana 
responsabilitat als regidors i diu que aquestes coses en el moment de legislatura que ens 
trobam, ja no haurien de passar. Recorda que el seu període mig de proveïdors era de 21 
dies. Pel motiu que ha assenyalat de no seguir el procediment administratiu, anuncia la seva 
abstenció. 

Pren la paraula el  Sr. Jaume Mateu i  diu tenir  dubtes respecte  a perquè algunes de les 
factures  que  s’han  cobert  sense  el  procediment  administratiu,  i  que  tal  i  com  diu  la 
interventora  en el  seu  informe,  les  extrajudicials  han  de  ser  una  excepció,  per  a  casos 
excepcionals, ara bé diu que a la relació de despeses hi ha factures com les de les havaneres 
o compra de bosses per a promoció econòmica que s’haurien pogut duu a terme amb un 
procediment de contractació normal i no fer una contractació verbal, i que es responsabilitat 
de cada àrea. Anuncia la seva abstenció i diu que es bona notícia que l’import sigui inferior, 
perquè hi ha hagut èpoques que aquest import ha sigut molt més gros. 

El Sr. Bestard diu que és un exercici que s’ha de duu a terme sovint, i que estan aquí per 
donar  sortida  a  aquest  expedient  d’extrajudicial,  i  per  poder  fer  el  pagament  dels 
imprevistos. Anuncia el seu suport.

Pren la paraula el Sr. Aguiló, i diu que li fa gràcia certs tipus d'al·lusions que fa el partit  
socialista  a  la  seva  regidoria  quan  saben  perfectament  com  funciona.  Diu  que  a  les 
havaneres va haver un descuit per part de la persona encarregada de la seva organització. 
Segons el regidor no adscrit, a vegades l’extrajudicial no només és un tema de procediment, 
i que a vegades la persona que t’ha fet el favor de solucionar el problema, té una comunitat 
de bens i no és autònom, i té per tant problemes per facturar. Explica que amb regidories 
tant potents, que s’hagi generat 80.000 euros d’extrajudicial no és cap barbaritat si al final 
ha  pogut  sortir  el  projecte.  Conclou  que  l’objectiu  està  clar,  que  és  poder  deixar 
l'extrajudicial a zero, però que sempre hi ha imprevistos.

Intervé la el Sr. Darder diu que a l’anterior legislatura es seia de públic i aquest mateix punt 
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es  duia  a  aprovació  del  plenari.  Segons  el  Sr.  Darder  saben  perfectament  els  que  han 
governat que es un procediment que s’ha de fer per a que el proveïdors pugui cobrar, i es 
mostra sorprès perquè donin lliçons quan han fet el mateix. 

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar diu que quan es refereix a les dades del pagament mig 
a proveïdors, no es refereix a la legislatura anterior, sinó a l’històric de l’Ajuntament, i que 
s’ha pagat a més de 60 dies. D’altra banda, vol puntualitzar que 80.000 euros tampoc és un 
xifra  molt  elevada,  si  es  compara  també amb l’històric  de  l’Ajuntament  que  ha  duit  a 
aprovació tres, dos i un milió d’euros per aquest concepte. Vol puntualitzar una frase que ha 
dit la Sra. Pizá, de «no es segueixen els passos legals», diu que s’ha d’anar alerta, perquè es 
pot interpretar que s’està cometent una il·legalitat, quan no és així. També explica que la 
seva idea es que aquest import  d’extrajudicial  es vagi  rebaixant,  si  bé sempre hi haurà 
contratemps i que qui ha prestat el servei ha de cobrar. 

Tanca el torn de paraula el Sr. Batle i vol explicar a tots els que ens veuen en streaming, 
que a aquest procediment  és habitual  a qualsevol  administració,  que hi ha una sèrie de 
despeses que quan surten no estan previstes per urgència o per extres, i que com que no 
tenen expedient no hi ha altra manera de fer el pagament a través de l’extrajudicial. Diu que 
és una acte normal de qualsevol administració i que és un tema purament tècnic. 

Passats a votació, la Corporació, amb 9 vots a favor (PP, El Pi, regidor no adscrit), cap vot 
en contra i 8 abstencions (Més, Unidas Podemos i PSOE), ACORDA:

Primer.- Aprovar totes i cada una de les factures relacionades en el present expedient, per 
un import global de 80.413,89 euros. 

Segon.- Aplicar  les esmentades  factures i  despeses a les aplicacions  pressupostaries del 
vigent Pressupost de 2022, d'acord amb l'aplicació pressupostària suggerida en la relació de 
factures.

Tercer.-   Exp.  8185/22. Instruït  per a la modificació  del  pressupost mitjançant un 
crèdit extraordinari a càrrec del romanent.

Explica la proposta la Sra. Andrea Pomar qui vol puntualitzar respecte al punt anterior que 
hi ha el crèdit necessari per fer front al pagament. Respecte al punt del romanent diu que és 
un projecte subvencionat pels fons Next Generation i que hi ha una part de fons propis que 
ascendeix a uns 700.000 euros que agafam del romanent. Explica que suposarà un repte per 
l’equip de govern i per la casa, atès que és el primer projecte PIREP.

La  Sra.  Catalina  Pizá  que  està  contenta  que  es  dugui  a  Ple  aquest  punt.  Vol  donar 
l’enhorabona a la Sra. Catalina Pomar i a l’AODL perquè s’ho han currat i han aconseguit 
una bona subvenció europea per rehabilitar les escolàpies, que feia molta falta. Espera que a 
aquest expedient, que serà complicat de duu endavant amb terminis curts, es pugui complir. 
Diu que les Escolàpies és un centre important pel nostre municipi i el fet que es pugui 
estructuralment rehabilitar  i  dotar-lo d’eficiència  energètica i d’insonorització,  mereix el 
seu vot a favor. 
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Pren la paraula la Sra. Laura Celià i diu que ells també estan contents perquè fa mes de dos 
anys que es va apuntalar  l’edifici  i  que per fi  l’equip de govern ha trobat  una font  de 
finançament, encara que no sigui amb fons propis, tot i que mostren la seva preocupació pel 
termini d’execució que ha d’estar finalitzat abans del 31 de desembre de 2024. Afegeix que 
els  fons europeus són complicats  de gestionar  i  mostra la seva preocupació sobre si  la 
maquinària de l’Ajuntament estarà preparada per poder gestionar aquests diners. D’altra 
banda es mostren contents pel fet que es destini part del romanent de tresoreria a aquest 
projecte i esperen amb ganes de que comenci i que les escolàpies, un punt neuràlgic de la 
cultura de Sóller, tengui un edifici més digne.

El Sr. Mateu diu que li donaran suport i es mostren contents pel fet que s’hagi aconseguit  
aquest finançament. Si bé d’altra banda, demana al regidor d’obres que es convoqui una 
comissió informativa per tenir  més informació sobre el  detall  del  projecte.  Vol agrair  i 
felicitar  per  aquesta  iniciativa  als  responsables,  i  demana  el  detall  de  l’obra  i  de  com 
s’executarà.

Pren la paraula el Sr. Bestard qui vol agrair la feina feta pels serveis tècnics. D’altra banda 
diu que hem de mirar com ho enfocam, perquè s’ha de licitar la redacció del projecte i la 
realització de les obres i que hi ha poc temps. Es mostra d’acord amb la proposta del Sr.  
Mateu  de  fer  una  comissió  informativa.  Insisteix  que  la  redacció  del  projecte  no  està 
subvencionada i que quan es demanen aquests tipus de subvencions suposa una despesa 
important també pels ajuntaments. Anuncia el seu suport. 

El Sr. Aguiló, regidor no adscrit diu que és una bona noticia que avui es pugui aprovar 
aquesta modificació de crèdit per poder afegir al milió nou-cents mil euros a càrrec de la 
subvenció. Mostra la seva voluntat de seguir demanant fons europeus pel mercat municipal. 
Anuncia el seu suport. 

Intervé el Sr. Carlos Darder qui vol agrair la tasca feta per la regidora Catalina Pomar i 
l’AODL, per haver aconseguit aquesta subvenció europea. D’altra banda, diu no entendre la 
la darrera intervenció de la Sra. Celià sobre que l’Ajuntament no aporta res i demana quin 
és el punt que es duu a aprovació avui, i que l’Ajuntament fa una aportació. 

El Batle president es mostra molt content per la feina feta tant pels serveis tècnics com per 
l’equip de govern que ha permès aconseguir aquesta subvenció entre tants de projectes que 
s’han presentat. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

1er.- Aprovar la modificació següent:

 Modificacions a càrrec de romanent de tresoreria
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ESTAT DE DESPESES:

Progr. Econ. DESCRIPCIÓ
Consignaci
ó Inicial

Modificació
Consignació 
Definitiva

Crèdits extraordinaris

9200 6320200
Rehabilitació  de  l'esdifici 
cultural "Escolàpies"

0,00 752.598,96 752.598,96

    T O T A L 0,00 752.598,96 752.598,96

2on.-  Respecte  a  l'estat  d'ingressos,  el  concepte  del  Pressupost  d'ingrés  quedarà  de  la 
següent manera:

ESTAT D’INGRÉS:

Aplicació 
pressupostar
ia

DESCRIPCIÓ
Consignaci
ó Inicial

Modificació
Consignació 
Definitiva

87000
Romanent de tresoreria per 
despeses grals

0,00 752.598,96 752.598,96

 
T O T A L CRÈDITS A 
CÀRREC  R. 
TRESORERIA

0,00 752.598,96 752.598,96

4rt.,- Sotmetre aquest expedient de modificació de crèdits a informació pública pel termini de 
QUINZE DIES HÀBILS previ anunci en el B.O.I.B. i en el Tauler d'Anuncis d'aquesta Casa 
Consistorial, i un cop transcorregut el termini, cas de no presentar-se cap reclamació contra el 
mateix, es considerarà aprovat definitivament. Tot això de conformitat al que preveuen els 
articles 169-1, i 177-2 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març”.

En aquest moment es fa un recés a la sessió plenària, el Sr. Batle diu que hi ha un petit acte 
protocol·lari de presentació del Betlem. 

Es torna a iniciar la sessió i el Batle President demana que consti en acta el seu condol per 
la defunció de la padrina de la regidora Elvira Arbona i a la seva família. 
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Quart.- Exp. 7478/22. Instruït per a la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora 
de les Plusvàlues.  

La Sra. Andrea Pomar comença la seva intervenció agraint a la intervenció la feina feta i 
diu que varem ser dels primer ajuntaments que varem duu a plenari l’adaptació a la nova 
normativa i ara també seim pioners en duu a plenari els nous coeficients que venen marcats 
per l’Estat. Segons la regidora el que s’ha fet es poder tenir una normativa aprovada que 
permet aplicar els coeficients que vagi aprovant l’Estat anualment, sense tenir que passar 
per plenari cada any, per aplicar-los. Explica que hi ha altres ajuntaments han seguit  el 
nostre model i que és una manera més àgil d’aplicar aquests coeficients. 

La Sra. Catalina Pizá diu que és un expedient tècnic i que no tenen res a rebatre. Segons la 
regidora tal i com s’ha explicat a comissió cada vegada que hi hagi canvis en el coeficients 
no s’hauran d’aprovar per ple. Anuncia el seu vot a favor.

La Sra. Laura Celià de Més per Sóller diu que li donaran suport.

El Sr. Mateu manifesta no tenir res més afegir i que li donaran suport. 

El Sr. Sebastià Aguiló diu que és un qüestió purament tècnica i que li donaran suport. 

El Sr. Jaume Bestard diu no tenir res més afegir. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder qui vol agrair la feina feta per la regidora d’hisenda i 
pels serveis econòmics. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.-  Aprovar  provisionalment  la  modificació  de  l'Ordenança  Fiscal  reguladora  de 
l'Impost sobre l’increment dels valors dels terrenys de naturalesa urbana, d’acord amb el 
text que figura en l’expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional i es procedirà a la publicació íntegra 
del text de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Quart.- Comunicar el present Acord als negociats afectats.

Cinquè.-  Exp.  2472/22.  Baixes  de drets  pendents  de cobrament i  regularització  de 
registres i saldos comptables d’exercicis tancats.

La regidora d’hisenda comença la seva intervenció agraint la feina per la tresorera,  per 
intentar solucionar un problema històric de la recaptació municipal. Segons la Sra. Pomar 
des de principi de legislatura quan se li va exposar aquesta problemàtica es va posar fil a 
l’agulla.  Diu que és un expedient  complexe que es va explicar  molt  detalladament  a la 
comissió informativa, i que fins a l’any 2011, no s’havia fet feina damunt aquestes baixes i 
que l’objectiu es sabre quin són els números reals que tenim a la casa, que es un tasca 
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necessària.  Afegeix  que  com a  equip  de  govern  varen  prendre  la  decisió  de  passar  la 
recaptació a l’ATIB, i un dels motius fou precisament perquè a un determinat punt del 
procediment no teníem les eines legals per duu a terme els embargaments, la qual cosa va 
suposar que el nombre de rebuts sense cobrar anàs augmentant, fins arribar al 2021 als 2 
milions d’euros, que es una xifra molt elevada. Explica que es proposa donar de baixa 1’9 
milions  d’euros  per  determinats  conceptes  que  corresponen  a  rebuts  que  han  prescrit. 
D’altra banda, diu que hi ha 40.000 rebuts que encara es poden cobrar que s’han passat a 
l’ATIB. Espera que cada any es dugui l’expedient de baixes com a un tramitació ordinària, i 
demana el suport a la resta de regidors. 

Intervé la Sra. Catalina Piza qui diu que vagi per endavant la feinada feta per tresoreria i  
intervenció,  perquè  el  fet  de  duu  aquests  dos  milions  d’euros  damunt  l’esquena, 
distorsionava l’estat comptable de l’Ajuntament. D’altra banda diu que se li posen els pels 
de punta de pensar com s’ha pogut acumular aquesta quantitat tots aquests anys, si bé diu 
que no entrarà en aquest punt i que ara es donen les passes per arreglar-ho i espera que a 
partir d’ara es dugui aquest tema al dia. D’altra banda, diu que el fet d’haver passat als 
comptes a l’ATIB, que té mes capacitat executiva per embargar els comptes, permetrà que 
en un futur no s’arribi una altra vegada a aquesta situació. 

Intervé la Sra. Laura Celià de Més per Sóller i diu que a la Comissió informativa varen 
poder ser conscient de la feinada que s’ha fet en aquest expedient. 

La Sra. Pomar intervé per matisar que són més de tres anys i mig de feina. 

La Sra. Celià continua amb la seva intervenció i diu que és obvi que tots els rebut que per 
llei ja no es poden cobrar s’han de donar de baixa. Si bé vol manifestar que tenen els seus 
dubtes,  no  per  la  feina  feina  per  la  tresorera,  sinó  perquè  ells  són  escèptics  amb  la 
transferència  de la  gestió  de la  recaptació  a l’ATIB,  i  diu que des del  2021 estan  fent 
aquesta  feina sense que hagin  tengut  cap tipus  de retorn  sobre  com està  fent  la  gestió 
l’ATIB i sobre quins són els seus resultats. La Sra. Celià diu que va sortir a premsa un 
suposat informe que l’ATIB  havia fet a l’Ajuntament i del qual ells no han tengut accés. 
Afegeix que no els hi quadra que si hem transferit el servei de recaptació a l’ATIB, els  
serveis municipals hagin d’invertir tantes hores a destriar i identificar els rebuts que han de 
ser baixa. Segons la Sra. Celià això hauria de ser una feina de l’ATIB ja que té aquesta 
funció delegada. Anuncia la seva abstenció a l’espera de si poden, al llarg del debat, aclarir 
aquestes qüestions. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i diu que és un qüestió de regularització comptable que 
és necessari abordar i que per tant s’ha de fer. Si bé vol fer una reflexió general entre tots, 
perquè hi ha una quantitat elevada de baixes per prescripció, que vol dir que no hem estat 
capaços de fer pagar a qui deu. D’altra banda, considera important el que ha assenyalat la 
Sra. Celià de poder conèixer el parer de l’equip de govern sobre a qui li correspon aquesta 
tasca si a l’ATIB o als serveis econòmics de la casa. Aprofita per recordar que ells varen 
donar  suport  a  la  proposta  de  l’ATIB,  demanant  que  al  cap  d’un  temps  es  valoràs  el 
compliment  dels objectius i  que es va parlar de cobrar certs deutes de gent de fora del 
municipi. Demana informació sobre aquest tema. Anuncia que el seu vot no serà en contra i 
recorda la reflexió general d’ordenar tot això i que no torni a passar. 
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Pren la paraula el Sr. Bestard i diu que li donaran suport i que com a qualsevol empresa els 
comptes han d’estar al dia i ser el més transparents possible. D’altra banda, considera que 
aquest expedient hauria de tenir una continuïtat i esser recurrent, actualitzant-lo cada any. 

Intervé el Sr. Aguiló i diu que gràcies a l’explicació magistral tant de la Sra. Maria Antonia 
Ramon com a la Sra. Margalida Morell, un expedient tant tècnic pot esser comprès per gent 
normal. Diu que és un expedient justificatiu de perquè ha entrat l’ATIB  a Sóller i que quan 
va entrar l’ATIB al 2021, ja feia estona, des del 2019, que es feia feina amb aquest tema. Es 
mostra content perquè s’hagi netejat el que ja no es podrà cobrar i que permet sabre quins 
són els seu numero reals. Diu que li donaran suport. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder qui recorda que a nivell de policia era molt frustrant el 
tema de les multes que no es podien cobrar. Segons el portaveu del Partit Popular és un 
problema que ja ve de molt enrere i agraeix la feina feta pels serveis econòmics. 

La Sra. Andrea Pomar diu que li sorprèn que l’agrupació de Més estigui enrocada en el 
mateix argument de no entendre perquè donaren la gestió de la recaptació a l’ATIB, quan 
avui es duu a ple un expedient que demostra que s’estava inflant un deute i que no havia 
manera legal de fer que aquest deute no fora tan gros. Matisa que el problema no estava en 
la recaptació en voluntari,  sinó amb la gent que no pagava. D’altra banda diu que amb 
aquest  expedient  es  demostra  per  part  de  l’equip  de  govern  que  posar  mes  ordre  i 
transparència a la seva regidoria es complicat,  perquè s’està posant tot  damunt la taula. 
Explica que era molt important posar ordre i que s’hi han dedicat moltes hores. Així mateix 
diu que es farà una comissió informativa quan es tenguin el números reals, sobre la gestió 
de l’ATIB i ella calcula que serà a finals del 2023. Pel que fa al 4,5 milions diu que des de 
que ha entrat l’ATIB s’hi està fent feina. 

La Sra. Laura Celià respon que si no tenen números fa molt mal valorar, i que mentre no hi  
hagi dades tendran dubtes. Així mateix diu que no s’ha contestat si aquesta encomana de 
revisió de totes aquestes baixes era o no feina de l’ATIB. 

Pren la paraula la Sra. Pomar i diu que ja es va demanar a la comissió informativa i que el  
que no li pots passar a l’ATIB, són tasques i rebuts que ens corresponia a l’Ajuntament. 

La Sra. Celià, demana per la línia divisòria quina és. 

La Sra. Pomar respon que es complicat i que no es tan fàcil, que temporalment hi ha una 
data que és el 2021 i que fins aquí s’ha fet la valoració.

El Batle diu que es podrà valorar en positiu o negatiu quan hi hagi un punt de partida, i li  
diu a la Sra. Celià que quan es tenguin les dades es quan es podrà posicionar. El Batle vol 
matisar que s’ha intentat cobrar tot, i que el que ha prescrit s’ha de treure perquè legalment 
ja no es pot cobrar. Segons el Batle el que s’ha fet aquesta legislatura és respecte als 4’5 
milions que encara es poden cobrar,  intentar que es recaptin i reduir aquesta xifra. 

Passats a votació, la Corporació, amb 13 vots a favor (PP, Pi, Regidor no adscrit, Psoe i  
Unidas Podemos), cap vot en contra i 4 abstencions, ACORDA: 

PRIMER.-  Aprovar  la  «Baixa  de  drets  reconeguts  d’exercicis  tancats» que  es  detalla  a 
l’expedient 2472/2022, per un import total de 1.971.325,25€ que s’han produït pels motius 
següents: 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: R

S6
6K

YH
D

R
LM

F6
S4

FA
M

72
ZZ

N
Z2

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

0 
de

 1
4 



SEGON.- Aprovar la «Regularització de saldos comptables d’exercicis anteriors» que 
s’enumeren  a  l’expedient  2472/2022,  el  que  suposa  regularitzar  144.200,02€  de  saldos 
deutors i 251.723,95€ de saldos creditors, d’acord amb el detall següent:

TERCER.- Publicar  l’aprovació  inicial  al  BOIB i  posar  l’expedient  a  disposició  del 
públic,  a  efectes  de  reclamacions,  durant  15  dies  hàbils.  L’expedient  es  considerarà 
definitivament  aprovat  si  durant  el  període  d’exposició  al  públic  no  s’han  presentat 
reclamacions, en cas contrari es resoldran o denegaran les reclamacions i es procedirà a 
l’aprovació definitiva. L’aprovació definitiva també s’anunciarà al BOIB.

QUART.- Que, quan l’aprovació sigui definitiva, els Serveis econòmics donin de baixa als 
comptes de la Corporació els  drets reconeguts anul·lats i es practiquin els assentaments 
comptables necessaris per fer efectiva la regularització de saldos assenyalada.

Sisè.- Exp. 6328/22. Aprovació de Pla de mesures antifrau de l’Ajuntament de Sóller, 
en el marc del Pla de recuperació, transformació i resiliència (PRTR).

La Sra. Catalina Pomar diu que és un tramit tècnic i necessari per a la tramitació i gestió de 
les subvencions a càrrec dels fons europeus. 

Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá que vol afegir a les paraules de la Sra. Pomar, que és 
un tràmit imprescindible, és a dir, que hi hagi un control exhaustiu de les subvencions que 
es  reben  és  de  caixó,  i  que  no  només  s´hauria  de  fer  en  relació  amb les  subvencions 
europees, sinó que hauria de ser aplicable a qualsevol subvenció.

La Sra. Laura Celià diu que li donaran suport. 

El Sr. Jaume Mateu diu que és un expedient que s’ha de duu a ple si o si, perquè així ho 
demana Europa, si bé vol demanar un dubte, que a la documentació que s’ha enviat al punt 
nou, pareix que hi ha una errada tècnica que diu «serem capaços de fer-ho» així com frases 
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en color vermell. Demana si aquest és el document definitiu convendria revisar-ho. Anuncia 
el seu suport a la proposta. 

El Sr. Bestard diu que per part seva no hi haurà cap inconvenient. 

Intervé el Sr. Aguiló, el regidor no adscrit entén que si Europa posa tant de diners vol sabre 
com es mouran aquest diners mitjançant aquest pla antifrau. Diu que li donaran suport. 

El Sr. Carlos Darder manifesta està content pel fet que si aprovam aquest pla es perquè 
rebrem una subvenció i  que tant  de bo arribi  també l’ecotaxa.  Vol  puntualitzar  que es 
revisarà la documentació per part dels tècnics. 

La Sra. Pomar diu que ho revisaran que està tot correcte i que diran coses. 

Pren la paraula el Sr. Batle diu que es duu a plenari, primer perquè és obligatori  i segon 
perquè està  ben fent,  perquè l’equip de govern fa les coses ben fetes,  per tant  honra a 
l’equip de govern posar-se al front de la legalitat i la transparència. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER.  Aprovar  el  Pla  de  mesures  antifrau  de  l’Ajuntament  de  Sóller  dins  l’àmbit 
d’execució dels Fons de Mecanisme de Recuperació i Resiliència (Next Generation EU» 
dins el marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència, segons la documentació 
obrant a l’expedient.

SEGON. Facultar al Sr. Batle-President per a la signatura dels documents siguin necessaris 
per fer efectiu l’aprovació i l’anunci del Pla de mesures antifrau  dins l’àmbit d’execució 
dels Fons de Mecanisme de Recuperació i Resiliència (Next Generation EU» dins el marc 
del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència.

TERCER.  Comunicar  al  BOIB  la  publicació  del  pla  de  mesures  antifrau  dins  l’àmbit 
d’execució dels Fons de Mecanisme de Recuperació i Resiliència (Next Generation EU» 
dins el marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència.

Setè.- Exp. 8346/21. Aprovació de l’encomana de gestió per posar en marxa l’Oficina 
d’acreditació d’identitat per a l’obtenció de la signatura electrònica.

Llegida la proposta per part de la Secretària,  intervé el Sr. Carlos Darder vol donar les 
gràcies aquest nou sistema que permetrà que els sollerics no tenguin que anar a Palma per 
aconseguir el certificat electrònic. El regidor detalla el funcionament d’aquest servei i diu 
que el durà a terme l’AODL de l’Ajuntament. 

El Sr. Batle diu que això està pensat per facilitar la vida als residents de Sóller.

Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá i diu que està molt bé la proposta i que tot el que sigui  
facilitar els tràmits a les persones sense que tenir-se que desplaçar, està molt bé. Segons la 
regidora de cada vegada hi ha més tràmits telemàtics i per tant s’ha de facilitar i agilitzar el  
certificat. Posa com exemple que ara quan es vol demanar una subvenció et trobes amb un 
tràmit telemàtic que dificulta poder accedir a les subvencions, i diu que tot el que sigui 
agilitzar per part de l’Ajuntament li pareix perfecte. Demana a l’equip de govern que quan 
hi  ha  terminis  curts  per  presentar  la  documentació,  que  posi  mitjans  per  ajudar  a  tota 
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aquesta gent que té dificultats per accedir als tràmits telemàtics.

El Sr. Joan Carles Simó diu que és una passa important endavant i insisteix en la idea que  
els nostres ciutadans encara necessiten una assessorament important en aquesta matèria i 
demana  si  tot  això  podria  anar  acompanyat  d’una  guia  o  tutorial  o  fins  i  tot,  d’un 
assessorament personal en alguns casos. Anuncia el seu vot a favor. 

El Sr. Jaume Mateu diu que votaran a favor i demana que suposarà per l’Ajuntament en 
tema d’espais, i  quin cost tendrà. Segons el Sr. Mateu l'administració electrònica està a 
l’odre del dia. D’altra banda, es suma a les peticions de Més d’intentar facilitar l’accés als 
ciutadans als serveis digitals amb un acompanyament o una oficina d’atenció ciutadana ben 
dotada, per ajudar a la gent que li costa més fer aquesta tramitació telemàtica. 

Intervé el Sr. Jaume Bestard i diu que li donaran suport perquè es molt necessari i no tenir-
se que desplaçar per poder accedir al servei es prioritari. 

Pren la paraula el Sr. Aguiló i diu que li donaran suport perquè pot donar fe de que poder 
accedir a aquest certificat a Palma és farragós i complicat, que poder donar aquest servei a 
Sóller és una molt bona notícia per la gent que no el tengui. Afegeix que de cada vegada és 
més necessari aquest certificat per fer més tràmits. 

El Sr. Carlos Darder vol aclarir  dubtes,  i  diu que pel que fa l’atenció a la gent que té 
dificultats,  des  de  serveis  socials,  sempre  estan  per  ajudar  en  tots  els  tràmits.  Vol 
puntualitzar que aquesta legislatura, hi ha dos conserges que són la porta de l’Ajuntament,  
reben a la gent i acompanyen al ciutadà al departament corresponent. Agraeix la feina feta 
pels dos funcionaris. D’altra banda, i pel que fa al cost el Sr. Darder diu que és 294 euros 
l’any, que és un preu bo d’assumir. Pel que fa a l’espai diu que per part de la regidoria de 
personal es cercarà l’espai adient. 

El Sr. Batle diu que després de l’aplaudiment als dos conserges, vol posar en valor que el 
que fan amb aquesta proposta, que es facilitar que els ciutadans es puguin treure el certificat 
electrònic i diu que li agradaria que el govern central o el consell quan treuen una ajuda 
també aportin el personal per a que se faci la tramitació. El Batle diu que l’Ajuntament 
dóna atenció per a les coses que són de la seva competència i que passar la càrrega de feina 
als ajuntaments per competències impròpies és un recurs fàcil però que no és real, i opina 
que és el govern central qui ha de posar mitjans i en cas contrari que almenys aportin els 
diners i el personal. 

La Sra. Pomar vol intervenir per explicar que aquest servei el farà l’AODL, des del seu 
actual  lloc  de  feina  i  recorda  que  el  cost  del  servei  ja  es  va  explicar  a  la  comissió 
informativa. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- Acceptar l’encomanda de gestió que l’Ajuntament realitza a la «Fabrica Nacional 
de Monedes i Timbres - Real Casa de la Moneda», per a l’execució d’activitats de caràcter 
material i tècnic amb el fi d’estendre dels serveis públics electrònics.
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Segon.- Aprovació del conveni de l’esmentada encomanda de gestió del punt 1.

Tercer.-  Facultar  al  Batle  per  a  la  signatura de la  encomanda de gestió  de la  FNMT i 
l’Ajuntament i de tots els documents que siguin necessaris per a l’efectivitat del present 
acord.

Quart.- Comunicar aquest acord a la Fabrica Nacional de Monedes i Timbres (FNMT) als 
efectes adients.

Quan són les 12:52  hores, s’aixeca la sessió per part del Sr. Batle President, de la qual com 
a secretària estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                             La secretària 
El Batle President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller,

El Batle                                    Davant meu 
                                                 la secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 14 de març de 2023 i s’aprova per 
unanimitat.                                

La secretària

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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